
Protokół Nr XLVI/2018 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 4 września 2018 roku 
 
Otwarcia obrad XLVI sesji Rady Miejskiej dokonał Przewodniczący Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich zebranych na obradach sesji. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 13 radnych co stanowi wystarczające 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sekretarz obrad zaproponował radnego Wiktora Tabor – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
13 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. Nie zgłoszono. 
Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Uchwała w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Sędziszów miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 
8. Uchwała w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Sędziszów. 
9. Uchwała w sprawie  Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
10. Uchwała w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia 

gminnego. 
11. Uchwała w sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów i 

wicedyrektorów, określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych prowadzących 
zajęcia związane z wyborem kierunku kształcenia w szkołach prowadzonych przez 
gminę Sędziszów. 

12. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 
13. Sprawozdanie z realizacji zadań w Radzie Nadzorczej Sędziszowskiego 

Przedsiębiorstwa  Energetyki Cieplnej Sp. z. o. o w Sędziszowie za rok 2017 rok. 
14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15.  Wolne wnioski i dyskusja. 
16.  Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 4 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji – nie zgłoszono. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Pan Burmistrz 
- przedstawił sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym ( materiał w załączeniu do 
protokołu). 
Pan Przewodniczący 



- zapytał czy są pytania do sprawozdania Burmistrza? 
Radny N. Jawor 
- mówił Pan o remoncie przystanków za 5000zł w Boleścicach i Piołunce, czy nie taniej 
byłoby zlecić to ZUK? 
Pan Burmistrz 
- w tej kwocie jest zakup wiaty przystankowej dla Przełaja plus remont tych dwóch 
przystanków. 
Radny N. Jawor 
- remont świetlicy w Boleścicach jest wykonywany ze środków funduszu sołeckiego a tego 
Burmistrzu nie powiedziałeś, gmina dołożyła tylko 5000zł. 
Radny W. Tabor 
- czy kwota 44,80zł za bilet miesięczny dotyczy także uczniów szkół ponadgimnazjalnych i 
ponadpodstawowych? 
Pan Burmistrz 
- ulgowe bilety określa rozporządzenie komu przysługuje, te które my kupujemy podlegają 
bonifikacie  50% ceny a resztę przewoźnik otrzymuje refinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego, 
W pierwszej kolejności bilet ulgowy przysługuje młodzieży z terenu gminy której mamy 
obowiązek zabezpieczyć dowóz. Zrobiliśmy kursy otwarte aby mogli korzystać wszyscy 
chętni, bo gdy PKS zakończył działalność to ludzie z odległych terenów nie mieli transportu.  
Radny J. Strzelec 
- za jaką sumę rozstrzygnął się przetarg na dowóz? 
- problem dowozu 10 dzieci z Białowieży przeniesiony na teraz, znów te małe dzieci będą w 
transporcie przez półtorej godziny. W ubiegłym roku był zorganizowany drugi przewóz dla 
tych dzieci, jak Pan widzi to teraz? 
Pan Burmistrz 
- nie znam szczegółów rozpoznam sprawę i odpowiem. Do przetargu miało być tak ujęte jak 
przedstawili dyrektorzy szkół, żeby było optymalnie dobrze dla dzieci 
Radny Z. Adamski 
- była kontrola mostów na Jędrzejowskiej i Pawłowicach, one  wyglądają okropnie nadają się 
na złom. 
Pan Burmistrz 
- teraz mieliśmy obowiązek przeprowadzenia kontroli stanu technicznego, jest wiele uwag. 
Planujemy zgłosić kilka mostów do Rządowego Programu odbudowy dróg lokalnych. 
Radny Z. Adamski 
- myślę że ten na Sosnowcu też będzie brany pod uwagę tam jest całkiem zarośnięty. 
Ad. 6 
Radny R. Dębicki 
- w związku z reakcją mieszkańców odnośnie terenu między Skarpą a ul. Leśną prośba o 
wystąpienie do Policji o częstsze patrole. Mieszkańcy skarżą się, że odbywają się tam 
biesiady młodzieży miałem kilkanaście informacji, że jest to bardzo uciążliwe.. policja 
owszem  przyjeżdża albo na światłach albo tak że wszyscy zdążą uciec. Kontrole Policji 
powinny być efektywniejsze. 
- proszę o odpowiedź w sprawie ogrodzenia placu zabaw na os. Drewnianym. Mieszkańcy 
upominają się  w zamian za czasową uciążliwość związaną z targiem, 
- czy ma Pan informację kiedy ruszy inwestycja GASPOL? 
Radny J. Wiencek 
- zapytał czy w tym roku będzie jeszcze remonter? 
- prośba o wyremontowanie koszy przy ławkach, brakuje dużo klepek drewnianych. 
Radny M. Żelezik 



- na jakim etapie jest fotowoltaika? 
- sprawa chodnika w Tarnawie od kościoła w kierunku zakonnic, mówił Pan że przetarg 
unieważniono, a do drugiego nikt się nie zgłosił chciałbym aby to zapisać i to zadanie 
wprowadzić w I półroczu 2019 roku, 
- niedokończone jest odwodnienie w Swaryszowie jest tylko do posesji p. Szarek, z jednej 
strony brak rowów a z drugiej jest chodnik na rowie, coś trzeba z tym zrobić, 
- firma p. Sajdaka robi wodociągi w Białowieży i Czekaju, gdzie powinien być doprowadzony 
zawór końcowy, do ogrodzenia czy za ogrodzenie posesji? Czy jest to określone w 
specyfikacji? 
Radny W. Tabor 
- proszę o zebranie pobocza w Gniewięcinie od gościńca do świetlicy, 
- wczoraj mówił Pan że nie będzie remontera, trzeba znaleźć pieniądze bo dziur w drogach 
jest bardzo dużo. 
Radny J. Strzelec 
- kiedy poprawi Pan drogę k/ wiązu? Do dziś nie mam odpowiedzi, 
- przystanek dla dzieci zgłosiłem 3 miesiące temu, 
- daliśmy pieniądze do ZUK chciałbym wiedzieć ile zużyto na drogi? 
- prośba o ocięcie gałęzi od posesji p. Kołodziej do p. Kurdek i naprawić 2 ubytki w drodze, 
- od czego zależy szerokość drogi gminnej wewnętrznej bo mamy od 2,5m do 4mb a na 
drogach o szerokości 2,5m jest problem bo są za wąskie, 
- co z drogą wewnętrzną w Białowieży k/p. Bocheńskiego, była sprawdzana przez służby z 
gminy i stwierdzono że nie jest skończona, 
- dzieci z Białowieży, temat wróci bo będą przez półtorej godziny krążyć, 
- składowisko na terenie gminy może być przez 2 lata i musi zniknąć. 
Radny Z. Konieczny 
- w Jeżowie między łąkami a polami jest polna droga i rów odwadniający od powiatowej, są 
połamane dreny. Miał być wymieniony dren proszę o jego wkopanie. 
Radny Z. Adamski 
- ul. Gniewięcińska wykosić i zamontować kratę ściekową od p. Kota, 
- co z topolą na prywatnej posesji, zagraża bezpieczeństwu, czy były w ostatnim czasie 
rozmowy z właścicielem? 
- to samo na ul. Jędrzejowskiej zmienił się właściciel po p. Beno, w sobotę był pożar, topola 
stwarza zagrożenie. Koledzy z OSP mówią aby podnieść stawkę za udział w pożarach bo 
weszliśmy do systemu i jeździmy wszędzie nawet do palącej się słomy, sprawdzić stawki w 
innych gminach, 
- na przejeździe PKP ruchome płyty, był wypadek chłopak złamał sobie rękę, nie ma przejścia 
do tego dla pieszych a tędy dzieci chodzą do szkoły, 
- przy zjeździe z przejazdu jest krata ściekowa ale obniżona o 15cm, naprawiają masą ale co 
dalej? Ciągle to się zapada. 
- co z oświetleniem przy Sportowej, jest jesień nie będzie widoczne przejście, 
- na placu zabaw w Rynku zniszczona brama, zgłaszałem i nadal nie naprawiona, 
- w Rynku  ul. Polna wyrwane pobocze przez wodę miała być poszerzona i nic nie zrobiono, 
- ul. Polna zrobiono kawał chodnika, są rowy ale nie ma kratek ściekowych i woda będzie 
płynąć na posesje, 
- zgłaszałem 2 lustra na Jędrzejowskiej, na zakręcie nie można wyminąć się z TIR-em, 
- na przejeździe w Boleścicach też rozsunięte płyty stwarzają zagrożenie, 
- ile dzieci jest w Przedszkolu w Boleścicach? 
- Radio Kielce podawało że mamy najmniej wykorzystanych pieniędzy unijnych proszę to 
wyjaśnić, ja tego nie słyszałem to mieszkańcy zgłosili. Czy może trzeba dać sprostowanie do 
Radia czy to prawda czy nie. 



Radny Z. Gładki 
- zwracam się ponownie do radnych powiatowych proszę coś zrobić z drogą od Łowini w 
kierunku Rynku, Pawłowice przy rozjeździe bo tamtędy jest teraz objazd. Wykoszone przez 
ZUK ale za wąsko na łukach i na poboczu, w Pawłowicach bardzo ostry zakręt na Łowinię. 
Była Komisja stwierdzili że się nie da poszerzyć. Teraz są objazdy, duży ruch pojazdów do 
SEFAKO, droga się zapada proszę coś z tym zrobić, 
- zamontować kraty ściekowe w Pawłowicach na drodze do fermy, jeździ ciężki sprzęt i 
zostały zerwane a one spełniały swoją rolę. 
Radny N. Jawor 
- kilka miesięcy temu złożyłem wniosek żeby wytyczyć i odtworzyć wodnik między 
Boleścicami a Mierzynem, mieszkaniec twierdzi że złożył pismo półtora miesiąca temu i nie 
ma odpowiedzi. Gdyby był wodnik to woda płynęłaby do rzeki a tak gdy będą mokre lata to 
woda płynie drogą. Proszę o uregulowanie tej sprawy. 
Radny M. Żelezik 
- p. Rokicki dostał pismo że z uwagi na  brak środków finansowych lampa nie zostanie 
zamontowana. Dlaczego napisał Pan nieprawdę że nie ma środków, a na sesji nadzwyczajnej 
wprowadzono 2 nowe zadania, 
- druga sprawa drażniąca to droga między łąkami od p. Starzyka mówiłem żeby nawieźć 
piachu, miał być kamień miał się Pan tym zająć a za 2 sesję słyszę że nie będziemy robić. 
Drogą zajął się p. Bocheński i prywatnie załatwił ziemię i wieś zajęła się realizacją. 
Radny Z. Adamski 
- co z samochodem na 100 lecie OSP? 
- drzewa wycięte na ul. Polnej odbiły się i rysują samochody. 
Radny Z. Gładki 
- sprzęt do koszenia z ZDP widziałem wiosną, proszę o koszenie całej gminy szczególnie 
Sosnowiec. 
Radny J. Jaworski 
- zgłaszałem drogę od strony Sadów drzewa wychodzą na jezdnię, 
- podciąć sosny przy kościele na Sadach bo gałęzie wychodzą na drogę. 
Radny N. Jawor 
- do radnych powiatowych, w Zielonkach robią chodnik, czy będą zjazdy proszę abyście się 
tym zainteresowali. 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- poprosił Panią Sekretarz o wstęp do uchwał w sprawie alkoholi. 
Pani Sekretarz 
- nowela ustawy o wychowaniu w trzeźwości nakłada na gminy obowiązek uregulowania tych 
2 zagadnień, u nas takie uchwały funkcjonowały od 2003/04 roku. nowela w zakresie zasad 
usytuowania pkt sprzedaży nic nie zmienia. Nieco inaczej ustawa reguluje wydawanie 
zezwoleń na sprzedaż. Komisja Zdrowia pracowała nad projektem uchwały, przeanalizowała 
diagnozę sytuacji na terenie gminy. Na tej podstawie wspólnie z Burmistrzem przedłożyła 
projekt uchwały, która nieznacznie zmienia w kilku pkt poprzednią uchwałę. Zostaje 50m od 
miejsc kultu religijnego i żłobka bo u nas nie było. 
Kolejna sprawa jak należy mierzyć odległość od tych obiektów – drogą dojścia. 
Były prowadzone konsultacje z jednostkami pomocniczymi gdzie są pkt sprzedaży, wszystkie 
dały opinie pozytywne. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy 
Sędziszów miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 
Głosowanie 



11 głosów – za 
1 głos – przeciw                           uchwała Nr XLVI/313/2018 
Ad. 8 
Pani Sekretarz 
- każdy mógł ubiegać się o 3 rodzaje zezwoleń: 
Było 29 pkt a 82 zezwolenia 
Gastronomia 10 pkt a 15 zezwoleń 
Teraz każdy może się ubiegać o zezwolenie na każdy asortyment alkoholu, podeszliśmy do 
rozwiązania kluczowo. Było 40 pkt każdy mógł mieć 3 zezwolenia czyli daje to 120 
zezwoleń, 
- gastronomia 10 pkt x 3 to teraz daje 30 
W ten limit będą wchodziły również zezwolenia jednorazowe, jeśli pkt będą wyczerpane to 
nie będzie można wydać. Te co są wydane są ważne i będą sukcesywnie wygasać, przed 
wydaniem nowych  służby Urzędu będą sprawdzać czy są wolne zezwolenia. 
Radny J. Jaworski 
- wg mnie to jest 360 zezwoleń. 
Pani Sekretarz 
- do tego zagadnienia podeszliśmy pewnym kluczem jeśli było 40pkt i każdy miał zezwolenia 
na 3 asortymenty alkoholu to x 3 daje 120, możemy dopisać w uzasadnieniu że w każdym 
rodzaju 120 zezwoleń. 
Radny J. Jaworski 
- sumując wychodzi 360 zezwoleń. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Sędziszów. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
1 głos – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się                    uchwała Nr XLVI/314/2018 
Ad. 9 
Pani Sekretarz 
- Uchwała w sprawie  Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
Konieczność zmian wynika z faktu że od 1 stycznia 2018 roku funkcjonują Wody Polskie 
które otrzymały uprawnienia do nadzoru gospodarki wodnej w kraju, między innymi 
wszystkie sprawy z dostarczaniem wody i odprowadzaniem ścieków. Gminy były 
zobligowane do podjęcia nowych regulaminów. My przekazaliśmy do zaopiniowania projekt 
w maju, była 1 uwaga aby w § 31 wykreślić ust. 3 wykonaliśmy to i daliśmy ponownie do 
zaopiniowania. Przyszła odpowiedź z pozytywną opinią. 
Pan Burmistrz 
- na wspólnych Komisja była wątpliwość co do zapisów w § 11 i 12, proszę Prezesa ZUK o 
wyjaśnienie. 
Prezes ZUK 
- gospodarka wodno-ściekowa działa w oparciu o ustawę o zbiorowym doprowadzeniu wody 
i odprowadzeniu ścieków. Wątpliwości były odnośnie wody zużywanej do podlewania i 
pojenia zwierząt gospodarskich. Art. 27 pkt. 6 ustawy mówi  w rozliczeniach ilości 
odprowadzonych ścieków ilość bezpowrotnie zużytej wody uwzględnia się wyłącznie w 
przypadkach, gdy wielkość jej zużycia na ten cel ustalona jest na podstawie dodatkowego 
wodomierza zainstalowanego na koszt odbiorcy usług. Trzeba wiązać regulamin z ustawą, 
Wody Polskie bardzo szczegółowo badają zapisy regulaminów. 
Radny J. Jaworski 



- dziękuję, chodziło mi o ten dodatkowy wodomierz. 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                 uchwała Nr XLVI/315/2018 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej ds. 
komunalizacji mienia gminnego. 
Głosowanie 
13 głosów – za                              uchwała Nr XLVI/316/2018 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dyrektorów i wicedyrektorów, określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w 
poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych prowadzących 
zajęcia związane z wyborem kierunku kształcenia w szkołach prowadzonych przez gminę 
Sędziszów. 
Głosowanie 
13 głosów – za                             uchwała Nr XLVI/317/2018 
Ad. 12 
Pani Skarbnik 
- szczegółowo zmiany do budżetu omówiłam na wspólnym posiedzeniu Komisji one nie 
powodują zmiany deficytu budżetu. Wpłynęło pismo z wydziału ORK w sprawie zmiany 
nazwy zadania – wykonanie podjazdu dla niepełnosprawnych dla Krzcięcic, Gniewięcina, 
Klimontowa, Tarnawy, Mstyczowa i dopisano nowe Pawłowice. 
Odczytała uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 
Głosowanie 
12 głosów – za                         uchwała Nr XLVI/2018 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- Sprawozdanie z realizacji zadań w Radzie Nadzorczej Sędziszowskiego Przedsiębiorstwa  
Energetyki Cieplnej Sp. z. o. o w Sędziszowie za rok 2017 rok. Współpraca ze środowiskiem 
układa się pozytywnie, Prezes wywiązuje się ze zobowiązań w zakresie odtwarzania sieci i 
modernizacji kotłowni. 
Radny J. Wiencek 
- od momentu powstania SPEC widać postęp, prowadzone są remonty, modernizacja sieci i 
kotłowni, działalność jest bardzo pozytywnie odbierana przez mieszkańców. 
Pani Sekretarz 
- Prezes chciałby z siecią iść w kierunku ZUK i dalej do PGR, sieć co roku się poszerza. 
Coraz większe problemy są jeśli chodzi o węgiel bo są braki w dostawach. 
Radny J. Strzelec 
- obsługę księgową prowadzi firma zewnętrzna z Katowic czy u nas nie ma ludzi? 
Pani Sekretarz 
- odeszła Pani która była główną księgową, zaistniała potrzeba  poszukiwania osoby, nie 
wiem co było korzystniejsze. Prezes wybrał formę obsługi zewnętrznej. 
Ad. 14 



Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje dla radnych: 
Radny R. Dębicki – teren przed Skarpą, na dziś komendant zwrócił się do Komendy 
Powiatowej o częstsze kontrole na tym terenie, 
- ogrodzenie placu zabaw na Drewnianym na pewno będzie robione ale tam w niedługim 
czasie będzie budowana Mrówka, będzie robiona kanalizacja deszczowa i teren będzie 
rozkopany. Prosiłem ZUK o wystąpienie dla mieszkańców o uporządkowanie terenu wokół. 
Później trzeba tam będzie zrobić nie tylko ogrodzenie ale również asfalt i chodniki, 
- I etap inwestycji GASPOL ma ruszyć pod koniec listopada br. 
Radny J. Wiencek – będzie jeszcze 14 ton remontera, 
- remont koszy przy ławkach, gdy ZUK zakończy realizację rozpoczętych zadań to będą 
robić, nie ma ludzi do pracy i brak możliwości czasowych i organizacyjnych. 
Radny M. Żelezik – 22-23 września będzie otwarcie ofert na fotowoltaikę, na I przetarg nikt 
się nie zgłosił. Ogłoszenie przetargu unijnego trwa długo, otrzymaliśmy zgodę Urzędu 
Marszałkowskiego na przedłużenie terminu realizacji do końca 2019 roku, 
- chodnik w Tarnawie w br. nie będzie robiony. Pierwszy przetarg został unieważniony, do 
drugiego nikt się nie zgłosił. Będziemy się starać w 2019 roku. w 2018r gmina dała na 
chodniki 255tys. i Powiat 255tys ale nie za dużo będzie zrobione z uwagi na ceny, 
- odwodnienie w Swaryszowie wielokrotnie było zgłaszane, szły wystąpienia, w budżecie jest 
kwota na realizację, mam nadzieję że jeszcze w br. ZDP będzie robił, 
- wykonanie wodociągu, sieć doprowadzana jest tam gdzie osoby potwierdziły że się podłączą 
do granicy działki, w pozostałych zostawiamy zasuwę na sieci aby można było się w 
przyszłości przyłączyć. 
Radny W. Tabor – pobocza zebrać, jeśli tylko ZUK będzie miał możliwości to zrobimy, jak 
jest deklarowany odwóz ziemi to będzie zrobione. 
Radny J. Strzelec – droga k/ wiązu w br. już nic nie będzie robione. Na terenie okręgu 
radnego nie patrząc że głosuje wszystko przeciw zrealizowano zadania za 264.000zł: 
Białowieża k/sołtysa za 32.413zł w budżecie było 17tys. resztę dołożono, 
Białowieża 2 odcinki – 1 za 12tys, drugi za 20tys. 
Mstyczów do p. Białka 28.894zł 
Przełaj, Przełaj Czepiecki 171tys 
Łącznie za kwotę 264tys. 
Radny J. Strzelec 
- co ci mówi Burmistrzu las w Przełaju? 
Pan Burmistrz 
- na wydatki drogowe w całej gminie wydaliśmy 1.700.000zł oprócz pieniędzy dołożonych do 
Powiatu w jednym okręgu wydaliśmy tyle. Jak się słyszy że coś nie jest robione to przykro 
słuchać. Wczoraj na spotkaniu młody człowiek mówi że nic się nie robi, a wszystkie 
statystyki, ocena z zewnątrz naszych działań jak ktoś przyjeżdża jest bardzo pozytywna. 
- droga k/wiązu musi poczekać, oczywiście w przyszłości będzie planowana, 
- wiata dla Przełaja zamówiona, 
- do ZUK przekazaliśmy 212 tys na szlakę, kamień, sprzęt, 
- gałęzie przy posesji Kołodziej – Kurdek postaramy się podciąć plus remonter na ubytki, 
- szerokość drogi gminnej zależy przede wszystkim od geodezyjnej możliwości i natężenia 
ruchu. Staramy się jak jest możliwość robić 4m plus pobocze, 
- droga k/p. Bocheńskiego w br już nic nie będziemy robić, na tą drogę wydano już 32.413zł, 
- dowóz dzieci do Białowieży będzie tak jak w roku ubiegłym – tak było w przetargu, 
- przetarg na dowóz był na 320tys z racji tego że kupujemy bilety dla tych których musimy 
dowieźć to nas będzie  kosztowało ok. 215tys. 
Radny Z. Konieczny – Wydział BRI zobowiązał się do zamontowania drenu. 



Radny Z. Adamski – przy Gniewięcińskiej wykosimy, kraty dodatkowej nie będziemy 
zakładać uważamy że to co jest wystarczy. 
Radny Z. Adamski 
- proszę zobaczyć na miejscu jak to wygląda tam jest duży plac i wylewa się na drugą stronę. 
Pan Burmistrz 
Radny Z. Adamski - przy dużych opadach wszędzie woda będzie się przelewać, 
- topola przy ul. Jędrzejowskiej, na pewno na prywatny teren nie będziemy wchodzić, 
- podnieść dietę przy pożarach – jest wniosek będzie rozpatrywane na Zarządzie Gminnym 
OSP, na pewno już nowa Rada będzie się tym zajmować, 
- przejazd PKP my robimy na ile jesteśmy w stanie, występowaliśmy do PKP 3 razy i nic to 
nie dało, jutro będzie następne wystąpienie żeby poprawili do czasu remontu planowanego od 
2020 roku całej trakcji Skarżysko – Kozłów, 
- nie ma przejścia dla pieszych, jest to teren kolejowy i droga powiatowa, ponownie 
wystąpimy, 
- w sprawie obniżonej kraty przy przejeździe wystąpimy ponownie, nie zrobili jak należy, 
- oświetlenie przy Sportowej, jest zgoda PSP na przejście przez ich teren, zadanie ujmiemy w 
prowizorium na 2019 rok, 
- wyrwane pobocze przy ul. Polnej, na dziś w tym terenie realizujemy kanalizację sanitarną w 
kierunku nowej firmy. Po zakończeniu ZDP ma zrobić projekt na poszerzenie ulicy Polnej, 
- uszkodzona brama na placu zabaw w Rynku, powinien naprawić ten co zniszczył,  
- brak odwodnienie przy ul. Polnej i przyczółków, zwrócimy się do Powiatu żeby rozwiązali 
ten problem. Jest problem i trzeba go rozwiązać wspólnie z Powiatem, 
- transport 12t przez Jędrzejowską, nie Burmistrz dał zgodę tylko organizacja ruchu 
wykonana przez wykonawcę i zatwierdzona przez ZDP aby do 25 września br. zrobić tam 
objazd, 
- 2 lustra wystąpiliśmy kilkakrotnie, twierdzą że znak ma zobowiązywać do szczególnej 
ostrożności, na miejscu była Komisja Ruchu Drogowego, 
- rozsunięte płyty na przejeździe w Boleścicach, to samo co na naszym przejeździe. 
- do przedszkola w Boleścicach jest złożonych 18 kart, 
- sprawdzić wypowiedź że najmniej wykorzystywaliśmy środków jako gmina, nie wiem czy 
to wniosek, zarzut. 
Pani Sekretarz 
- to jest przekłamanie, często jest oceniane województwo i świętokrzyskie jest na końcu, 
nigdy nie podają poszczególnych gmin, tym bardziej nasza gmina gdzie tych środków nie 
mało wykorzystaliśmy. 
Pan Burmistrz 
- na miarę możliwości pozyskujemy, na ten rok realizujemy inwestycje za prawie 30mln z 
tego 16mln pozyskanych, resztę trzeba dołożyć. Często słyszy się że gmina zadłużona to co  
mamy nie starać się o środki zewnętrzne? Złożyliśmy protest odnośnie żłobka, jeśli uda się 
pozyskać środki to ok. 1,2mln trzeba będzie dołożyć, nie robimy rzeczy niepotrzebnych. My 
pilnujemy się w ryzach, mieliśmy kontrolę RIO zostaliśmy dobrze ocenieni. 
Radny Z. Gładki –zgłosimy o wykoszenie drogę Łowinia kierunek Rynek, 
- kraty przy fermie w Pawłowicach, jest problem z wykonawcą bo realizuje większe zadanie. 
Radny N. Jawor  - odtworzenie wodnika to sprawa do dokładnego rozpatrzenia, szkoda że 
odpowiedź nie poszła, w br. nie będziemy robić. 
Radny M. Żelezik - sprawa lampy, nieprawda że nie ma pieniędzy. 
Wielokrotnie mówię że jeśli jest możliwość pozyskania pieniędzy to wprowadzamy zadanie, 
aby nie wydawać 100% naszych środków, 
Droga między łąkami nie powiedziałem że nie będziemy robić, byłem tam wiele nie potrzeba, 
- na drogi będzie wydane ok. 2,5mln, w ostatnich latach wydane prawie 45mln. 



Radny Z. Adamski – był wniosek na samochód dla OSP, zdecydowano że nasza jednostka nie 
dostanie. Jeśli nie będzie dofinansowania to na pewno nowego nie kupimy, 
- drzewa przy ul. Polnej, jeżdżę tamtędy nawet po to żeby pokazać nowy obiekt ale nie 
zauważyłe, możemy podjechać i sprawdzić. 
Radny Z. Gładki – wystąpimy do ZDP o wykoszenie przy drogach w całej gminie. 
Radny J. Jaworski – na wysokości Sadów też zgłosimy do podcięcia. 
Radny N. Jawor – zjazdy w Zielonkach nie będą robione, my musimy poradzić sobie sami 
żeby te zjazdy były. 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- zbliżają się wybory w związku z tym gorąca prośba aby mówić tylko prawdę i umieć 
przyznać się do własnych błędów a nie tworzyć jakieś domysły że ktoś coś powiedział lub 
słyszał i tworzą się nieprawdziwe informacje. 
Pani Sekretarz 
- poinformowała o obowiązku złożenia przez radnych oświadczeń majątkowych na 2 miesiące 
przed końcem kadencji czyli na 16 września br, odczytała zapisy z pisma Wojewody na co 
należy zwrócić uwagę. 
- nowy statut był przygotowany w sierpniu, należałoby podjąć prace jestem do Państwa 
dyspozycji. Wybory mamy 21 października możecie jeszcze uchwalić nowy statut,  jeśli będą 
jakieś sugestie czy uwagi to je uwzględnimy. Bo jeśli nie to mogą być pewne perturbacje z 
odbyciem pierwszej sesji, są nowe zapisy ustawy, wg nowych zasad jest wybór 
przewodniczącego, wiceprzewodniczących, głosowania, nie ma interpelacji i szereg nowości. 
Panie Przewodniczący jak zdecydujecie jeśli nie podejmiecie to świat się nie zawali. 
Radny J. Strzelec 
- Panie Burmistrzu jestem taki drogi, każdy radny miał złożyć do budżetu zadania, nie 
wszyscy złożyli. Do dziś na moje Pan nie odpowiedział a milczenie znaczy zgoda. Mówisz że 
wydałeś 200tys a za las wziął Pan 200tys to ile Pan dał z kasy podatników? 
Była napisana droga od cegielni w kierunku Karczowic gospodarz nie ma jak dojechać. Nie 
obrażajmy się, wraca Pan do stanowiska Komisji Budżetowej że była przeciwko. Ile nowych 
zadań powstało, ktoś też mówi dokąd będziemy zadłużać tą gminę,  to nie Pan zadłuża tylko 
Rada musi dać zgodę. Na drogi była pula pieniędzy z Urzędu Marszałkowskiego, sołtysi 
dostawali informację gdzie pójdą, a teraz mówi się że już zrobiliśmy. Demokracja rozchwiała 
system to gdy sołtys i sołectwo było szanowane. 
Pan Burmistrz 
- odpowiedzią na wnioski do budżetu jest projekt budżetu, nie odpowiada się. W tym okręgu 
jest zrobione niewspółmiernie do innych. 
- droga od cegielni w kierunku Karczowic, sprawdzę i odpowiem, 
- dokąd będzie zadłużana gmina, chcąc coś robić w inwestycjach udział własny musi być. 
Zawsze pytam czy nie lepiej dołożyć i pozyskać środki zewnętrzne, bo zaraz tych pieniędzy 
nie będzie. Uważam że wybraliśmy całkiem bezpieczny wariant rozwoju w każdej dziedzinie. 
Do Komisji Budżetowej, gdyby te wnioski, skargi przeszły w tym przekształcenie ZUK to ok. 
5mln nie byłoby w Sędziszowie tylko w innej gminie, nie odliczylibyśmy setek tysięcy. 
Podział szkoły w Pawłowicach byłoby o 500tys. więcej. Z FOGR to są drobne pieniądze 
rzędu 20, 25, 15 tysięcy. Żeby je pozyskać to musimy wykonać 1 odcinek i wystąpić o max 
dofinansowanie. 
Pani Sekretarz 
- gdybym miała zająć stanowisko to doradzałabym pochylenie się nad statutem i jego 
przyjęcie, funkcjonowanie samorządu jest ciągłością. 
Jeśli odłożymy to będzie I sesja i problem z powołaniem Komisji skarg i wniosków, teraz 
było 6 komisji i każdy był w dwóch, gdyby weszła siódma komisja wtedy rozwala się statut, 



nie macie uregulowań, nie mogą się konstytuować komisje, są nowe zasady głosowania które 
musi być rejestrowane i nie będzie można rejestrować głosowań itp. Załóżmy że nie ma 
prądu, głosowanie imienne musi być wprowadzone na kartkach, są takie elementy które 
muszą być uregulowane jak powołanie klubów radnych i inne. 
Pan Przewodniczący 
- mam prośbę do Przewodniczących Komisji o zwoływanie posiedzeń i przepracowanie 
projektu statutu. 
Radny N. Jawor 
- SP Boleścice sam obiecałeś Burmistrzu że załatwisz kl VII i VIII, 
- do przedszkola zgłoszono 18 dzieci, teraz też zgłoszonych było 23 a chodziło 8 dzieci, 
- żłobek nie wypalił a budynek trzeba utrzymać i co dalej? Pieniądze są najważniejsze ale 
ważniejsze jest zdrowie dzieci, czy nie widzicie warunków w Pawłowicach. 
Pan Burmistrz 
- mam gorącą prośbę żeby się hamowano w ocenianiu warunków szkół, przez tyle lat dzieci 
uczyły się i decyzje służb z zakresu bhp i warunków sanitarnych były pozytywne. Nie róbmy 
tego żeby się stało jak w Mstyczowie że prawie szkoła byłaby zlikwidowana, do przedszkola 
na siłę dzieci nie przyprowadzę. W Boleścicach jest jedna klasa Gimnazjum i kl 0 
Ostateczna decyzja jest podejmowana po analizie wszystkich  punktów za i przeciw. My 
musimy kierować się dobrem wspólnym. 
Radny J. Strzelec 
- do projektu budżetu możemy pisać pobożne życzenia a Ty powiesz że nie ma pieniędzy, to 
po co pisać. Czy w statucie można zapisać, że wnioski do budżetu ,  
Pani Sekretarz 
- jest procedura uchwalania budżetu i tam macie Państwo to uregulowane, 
Pan J. Strzelec 
- jak mam rozumieć że pieniądze od Marszałka przyszły na drogi polne? 
Pani Skarbnik 
- umowa jest podpisana, przyszło 15.000zł a zadanie było zrealizowane za większe pieniądze. 
Te pieniądze weszły do budżetu. 
Pani R. Pacholec 
- prośba o poprawienie wyjazdu z ul. Zielonej na ul. Leśną, tam jest fatalna widoczność przez 
krzaki, 
- na ul. Zielonej w górę są kosze pod posesją niezamieszkałą, wokół leżą owoce i na asfalcie, 
jest pełno much i os, 
- koszt wypożyczenia leżaka na OSiR jest 2 zł/godz. a ceny wszystkiego idą w górę, może 
należy rozważyć podwyżkę. 
Radny Z. Gładki 
- czy to prawda że będzie trakt Królewski od Trzcińca do Sędziszowa? 
Pani Sekretarz 
- nie ma jeszcze decyzji ale jest to w zamyśle ZDP. 
Radny J. Strzelec 
- do p. Sekretarz na drodze do p. Kralewskiego załamane 2 płyty. 
Radny W. Tabor 
- prośba o poszerzenie ul. Klimontowskiej. 
Ad. 16 
Pan Przewodniczący zamknął obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
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